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Infinitive of purpose 

(účelový infinitiv)  

 Účelový infinitiv se používá, když chceme sdělit za jakým 

účelem něco konáme : 

• I just call to say I love you. 

• She came here to study English. 

• We‘re here to help you.  

 

 Účelový infinitiv lze do češtiny přeložit jako „aby + sloveso“  

 I came to invite you to our party. =  

 Přišel jsem, abych vás pozval na naši párty.  



Infinitive of purpose 

(účelový infinitiv)  
 Důvod, proč něco děláme, můžeme někdy vyjádřit také opisem : 

• I went to the shop to buy some bread. =  

• I went to the shop for some bread.  

   (Šel jsem do obchodu, abych koupil chléb. = Šel jsem do obchodu 

pro chléb.) 

 

!!!POZOR ale na často se vyskytující chybu : účel,který chceme 

vyjádřit slovesem, musíme vyjádřit infinitivem s „TO“ = I went 

home early TO WATCH the news.  V tomto případě nikdy 

nemůžeme namísto „TO“ použít „for“.  

   (I went home early for watch the news. )  
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